
 

 

Medlem af Folketinget Liselott Blixt (DF) har den 16. juni 2016 stillet følgende 

spørgsmål nr. S 1252 til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares. 

 

Spørgsmål S 1252: 

”Hvad er ministerens holdning til, at socialdemokraterne vil oprette en ny instituti-

onstype for psykisk syge, hvor de vil bruge tvang?” 

 

Svar: 

De yderst tragiske hændelser og stigningen i voldsepisoder og trusler om vold på 

bosteder er en problemstilling, som regeringen tager meget alvorlig. Social- og inden-

rigsministeren og jeg er enige om, at vi i fællesskab skal finde en løsning på, hvordan 

vi bliver bedre til at forebygge vold på bosteder.  

 

Regeringen, Danske Regioner og KL har, som led i de netop indgåede økonomiaftaler, 

forpligtet hinanden på i fællesskab at udarbejde konkrete tiltag, der kan styrke den 

voldsforebyggende indsats. Forslagene fremlægges inden udgangen af august måned 

2016. 

 

En eventuel ny institutionstype rejser en lang række spørgsmål om f.eks. borgerens 

retssikkerhed, organisering, visitation osv. Det er noget af det, der skal afklares, frem 

mod udgangen af august måned.  

 

Det er vigtigt for mig, at vi finder en løsning, hvor en øget sikkerhed på bostederne 

kan gå hånd i hånd med en indsats af høj kvalitet med mindst mulig brug af tvang. 

 

 

Med venlig hilsen 
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